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(S1) Velkommen: 

Velkomst: 

På vegne af FMF Kreds Østjyllands, vil jeg gerne byde jer alle sammen hjertelig velkommen til 

foreningens årlige generalforsamling. (S2) I år her hos Tetra Pak i Højbjerg. Jeg vil gerne takke Ronnie 

for hans hjælp med at arrangere mødelokale og forplejning til os her til eftermiddag. Dagens program 

er således at vi kommer til at starte med at få en lille indflyvning til Tetra Pak, hvorefter vi skal rundt 

og se lokaliteterne. Derefter afholder vi selve generalforsamling. Vi har jo i sagens natur ikke jubilæum 

igen i år (Så skal vi i hvert fald kalde det et 51. års jubilæum), men vi syntes alligevel det var så stor en 

succes at spise lidt godt mad sammen sidste år, så det har vi valgt at forsøge os med igen i år. Derfor 

slutter vi af på Restaurant UNICO ikke så langt herfra. Vi håber vi kan få nogle gode timer sammen.  

Før vi starter: 

Før generalforsamlingen starter har vi tradition for at mindes de af vores medlemmer, der er gået bort i 

årets løb. Efter vores oplysninger er der ikke registreret nogle dødsfald siden vi var samlet sidst, så vi 

går hurtigt videre.  

(S3) Punkt 1: Valg af dirigent 

Fra foreningens side vil vi gerne indstille Martin Hassl 

(S4) (Jævnfør drejebog) 

(S5) Punkt 2: Bestyrelsens beretning om landsdelskredsens virksomhed i den forløbne periode.  

(S6) Bestyrelsens beretning. 

Kreds Østjyllands virke det forgangne år. 

Jeg vil give en status på hvad der har rørt sig i kredsbestyrelsen og i landsforeningen generelt, siden vi 

var samlet til generalforsamling sidste år, for ca. et år siden. 

(S7) Bestyrelsen: 

Det seneste år har bestyrelsen bestået af: 
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Nadim Bachmann, Ronnie Kristensen, Niels Bo Nielsen, Torben Jensen, Martin Hassl, Morten 

Christiansen og Bjarke D. Jørgensen.  

I bestyrelsen har vi afholdt et par bestyrelsesmøder, hvor aktuelle emner har været diskuteret og som 

kredsbestyrelse har vi deltaget i en temadag sammen med de øvrige kredse. (S8)  

Vi afholder disse temadage sammen med de andre kredse, til dels for at blive informeret om og 

diskutere nye tiltag i foreningen, men også for at udveksle og dele erfaringer med de andre kredse i 

FMF. Denne gang var det vigtigt for hovedbestyrelsen at få kredsenes input til den dialog som 

hovedbestyrelsen startede på sidste års delegerede møde omkring at skabe et økonomisk bæredygtigt 

setup, omkring afholdelses af delegeretmødet og det efterfølgende sociale arrangement.  

Der er flere årsager til at vi i hovedbestyrelsen ser det nødvendigt at finde en ny model:  

- til dels betyder flere medlemmer generelt også at der potentielt kan komme flere medlemmer 

med til delegeretmødet, hvilket betyder øgede omkostninger til afholdelse af det efterfølgende 

social arrangement samt overnatning.  

- (S9) Derudover kan vi se at vi reelt set udhuler foreningens kapital. Vores formue er godt nok 

stigende, men vi følger ikke nettoprisindekset, hvilket vores revisor anbefaler at vi forsøger at 

fokusere på.   

(S10) Derfor har vi besluttet at indfører en egenbetaling på hotelværelset på 1.000 kr for et dobbelt 

værelse og 700 kr for et enkeltværelse. Vi kører med denne model i første omgang i år og næste år, 

hvorefter vi evaluere og tilpasser hvis der er behov for det.  

Vi håber der vil være forståelse for denne beslutning.  

(S11) Medlemstal: 

Medlemstallet for Kredsen (Opdateret pr. 25/4) er fortsat inde i en positiv udvikling og igen i år har vi 

haft en fin tilvækst af medlemmer. I kreds Østjylland er vi er blevet 19 medlemmer mere end sidste år. 

Det er rigtig godt, for jo flere medlemmer vi er, jo stærkere står vi. Vi har dog mistet et 

virksomhedsmedlem, hvilket vi selvfølgelig er kede af. 

    2016 2017 2018 2019 2020  2021 2022 2023 2024  
Aktive medlemmer  108 112 109 111 118 126 135 138 141 (+3)    
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Dobbeltmedlemmer  14 15 17 18 19 20 21 22 32 (+10) 
Passive medlemmer  3 3 3 2 2 3 3 4 4 (0) 
Kontingent frie  
medlemmer       34 34 34 33 33 33 33 34 40 (+6) 
I alt    159 164 163 164 172 182 192 198 217 (+19) 
Virksomheder   11 10 10 8  8 8 7 6 5 (-1) 
 

(S12): Hvis vi tager et hurtigt kig på medlemstallet på landsplan, ser vi også en rigtig fin fremgang i 

forhold til de foregående år. Vi er i alt blevet 44 medlemmer flere end på samme tidspunkt sidste år.   

På landsplan er der:  2016 2017 2018 2019 2020  2021 2022 2023 2024 
Aktive    583 590 599 641 709 758 779 836 855 +19 
Dobbeltmedlemmer  46 47 48 47 47 48 48 51 63 +12 
Passive   11 9 7 7 9 10 9 11 13 +2 
Kontingentfrie   171 164 167 159 157 159 159 159 162 +3 
Studerende   28 34 46 25 13 12 21 19 27 +8 
I alt    839 844 867 879 935 987 1.016 1.076 1.120 +44 
Virksomheder   53 53 51 42 42 40 40 37 36 -1 
 

(KLIK) Og som altid er der plads til flere.  

Vi ser alle jer som gode ambassadører for vores forening og hvis I møder kollegaer på jeres vej, som i 

tænker kan have gavn af et medlemskab, så gør dem meget gerne opmærksomme på vores forening. Vi 

hjælper altid meget gerne med spørgsmål og de kan ALTID kontakte sekretariatet for yderligere 

information.  

(S13): Fastholdelse af medlemmer  

Vi oplever nogle gange, at folk melder sig ud af FMF fordi de skrifter til et job udenfor 

mejeribranchen. Det har man selvfølgelig lov til, men nogen gør det fordi de tror de skal og ikke 

længere kan være medlem i FMF. Det er ikke rigtigt. Man må MEGET gerne blive i FMF, også selv 

om man skifter til et job uden for branchen. Vi tilbyder samme høje standard af hjælp og rådgivning i 

alle tænkelige situationer, vi har et konkurrencedygtigt medlemskontingent og det giver i samme 

omgang mulighed for at opretholde sit netværk i mejeribranchen. Det er vigtigt for os, at i ved det og 

hvis i høre om noget der vil skifte forening fordi de tror de ikke længere kan være medlem, så prik dem 

lige på skulderen og sig at det vist ikke er helt rigtigt og få dem til at kontakte os eller sekretariatet.  
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(S14): Ledighed: 

Ud af de medlemmer vi har, der er i FTF-A (hvilket er langt størstedelen af vores medlemmer) er der 

ca. 0,7 % ledige, hvilket svare til ca. 5 ledighedsberørte. Det er et flot lavt tal og det tyder på en god 

stabilitet og balance i vores branche. Som foreningen forsøger vi selvfølgelig at hjælpe de af vores 

medlemmer der er berørte af ledighed bedst muligt. Her gør sekretariatet i Odense, med Fie i spidsen, 

et super stykke arbejde og får god feedback på deres måde at hjælpe medlemmerne på. Vi skal huske at 

det er en vigtig del af vores forening. Der er altid hjælp at hente uanset hvilken situation man står i.   

(S15) Mærkedage: 

I år, har vi vist, eller viser vi opmærksomhed i form af vin-gaver til i alt 15 medlemmer, der er fyldt 

eller fylder rundt i løbet af året. Det er fortsat vores overbevisning at denne opmærksomhed bringer 

glæde rundt om i landet og vi får tit besked tilbage med en personlig tak for opmærksomheden.  

(S16) Mejeriforum  

Siden vi var samlet sidst, er der også kommet et par nye navne i spil i vores forening. Mejeriforum er 

nu en betegnelse for vores fælles sekretariat og den paraply af foreninger som administreres fra 

Munkehatten i Odense, herunder: 

- FMF 

- DMF 

- DMS 

- NDC 

- MuG 

- Industrigruppen bag mejeriingeniør uddannelsen 

- ADIEL 

- Diverse fonde 

 Mejerimedier er en ny fælles betegnelse for den medie virksomhed der tidligere har heddet 

mælkeritidende. Det fysiske blad beholder navnet mælkeritidende som vi kender det, men der foregår 
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mange andre kommunikationsopgaver fra denne del for vores forening og det har været nødvendigt at 

finde en mere dækkende navn til denne del.  

(S17): www.mejeriforum.dk, er en ny fælles indgang til alle aktiviteter og foreninger under 

mejeriforum.  

 

(S18) Aktiviteter siden sidst: 

Siden vi har været samlet sidst, har der været afholdt en lang række aktiviteter i FMF og de foreninger 

vi samarbejder med.  

Af afholdte arrangementer kan blandt andet nævnes:  

Arrangementer afholdt af dansk mejeriteknisk selskab: 

• 07/12, 2023: Cheese for cooking  

• 25/01, 2024: Kvalitetskontrol   

• 30/05, 2024: The prospectives of the fermentation process 

(S19) Andre aktiviteter: 

• International Food Contest og hi-messen (3-5 Oktober, 2023) 

• Dinner event (3/10, 2023) 

• MIA arbejdsmiljø konference (22/11, 2023) 

• Generalforsamling I DMS og MuG (11/10, 2023) 

(S20) Mejeribrugetsdag 13. marts  

Den 13. marts blev der afholdt mejeribrugets-dag i messecenter Herning. Der deltog ca. 200 personer 

som i den første del af programmet blev introduceret for ny teknologi fra en lang række forskellige 

leverandører til mejeriindustrien, mens mejeriprodukternes position i danskernes kostvaner 

efterfølgende var i fokus. 

(S21) GF i Kreds Østjylland: 

http://www.mejeriforum.dk/
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Og så har vi selvfølgelig afholdt vores generalforsamling i kreds Østjylland den 31. august sidste år, 

hvor vi besøgt AFRY i Århus og efterfølgende fejrede kredsenes 50 års jubilæum på ”Det glade 

Vanvid”, hvor vi havde nogle rigtig hyggelige timer sammen. 

(S22) Delegeretmøde: 

Så har der for 134. gang været afholdt delegeretmøde, som sidste år var den 4. november, på hotel 

Comwell i Kolding. Det var som altid en rigtig god dag, hvor Søren gav en rundtur i det danske 

mejeribrug, hvorefter der var middag og fest om aftenen. 

Dette års delegeretmøde afholdes lørdag den 2. november, igen i år på hotel Comwell i Kolding. Ud af 

vores aktive og dobbeltmedlemmer skal vi i dag, vælge 29 medlemmer til at deltage i årets 

delegeretmøde. Vi kommer tilbage til valg af delegerede lidt senere.  

 

(S23): Mejerifolk uden grænser: 

Igen i år kan vi med stolthed sige at mejerifolk uden grænser, er et initiativ, der gør en stor forskel 

rundt om i verden og specielt hos dem der har allermest brug for det. Der er aktiviteter i blandt andet 

Mongoliet, Tanzania og Nepal. Der arbejdes meget forskelligt, i de forskellige lande, men noget af det 

som vi hjælper med rundt omkring er at skabe bæredygtige forretningsmodeller, viden om produktion 

og husdyrsdrift og etablering af vand forsyning.  

(S24) Det er vigtigt for driften af Mejerifolk uden grænser, at der kan opretholdes status som 

almennyttig forening og der kræver medlemsindbetalinger. Så hvis I ikke allerede er det, kan jeg kun 

opfordre til det. Det koster 250 kr pr år og er fradragsberettiget. (Se slide)     

(S25):  Så vil jeg går over til et kig på et par af de fremtidige arrangementer i foreningen: 

Et par vigtige datoer i 2024: 
• 23/08: Mejeri golf 

• 06/09: Mejeriingeniørdagen og GF I DMF 

• 12/09: DMS seminar: Reducing wast by utilizing side streams  

• 01/10: Dinner event 

• 1-3/10: International Food Contest / FoodTech  
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• 30/10: GF i DMS + MuG  

• 02/11: Delegeretmøde I FMF 

- Aktivitetskalender og informationer bliver løbende opdateret i Mælkeritidende samt på 
www.mejerileder.dk 

 

(S26) Mejerist huset i Kandestederne  

Husk at der er mulighed for at leje sig ind i vores sommerhus i Kandestederne.  

(S27) Afsluttende bemærkning: 

Afslutningsvist vil jeg bare, igen i år, nævne at foreningen faktiske tilbyder rigtig mange ting. Nogle af 
dem ses på sliden her. (Forsikringer igennem mejeriliv, Mejeriguiden, kursuskatelog, Senior kurser, 
mm) 

Så husk at bruge de forskellige tilbud, når I har brug for det. De er der for jeres skyld, og tøv ikke med 

at spørge sekretariatet eller os i kredsbestyrelsen om hjælp. Vi vil meget gerne hjælpe.  

Hvis I har input til kredsbestyrelsens arbejde, er det også altid velkomne. 

Jeg vil selvfølgelig også gerne sige tak til de øvrige bestyrelsesmedlemmer for et godt samarbejde i 
årets løb.   

(S28) Tak for ordet. (Hvis der er kommentarer eller input, så tager vi som sagt meget gerne i 

mod dette) 

Bjarke Damsgaard Jørgensen 


